
HEB JE VRAGEN OF 
INFORMATIE VOOR ONS?  

INLOOPSPREEKUUR 

Iedere eerste dinsdag van de maand 

staan wij voor je klaar tussen 10.30 en 

12.00 uur in het gemeentehuis en tussen 

14.00 en 15.45 uur bij de ingang van 

de bibliotheek op Schiermonnikoog. In 

augustus is er geen inloopspreekuur.

STRÚNMARKTEN 

Deze zomer staan we op donderdag 

25 juli en 22 augustus op de jaarlijkse 

Strúnmarkten om met jou in gesprek te 

gaan. Kom je ook langs? 

MEER WETEN EN  

HET PROJECT VOLGEN? 

Alle informatie over het project vind je op 

www.1eilaun.nl

CONTACT MET OMGEVINGSMANGER 

JOHANNES 

Ook kun je voor een gesprek contact 

opnemen met omgevingsmanager 

Johannes Veenstra. Stuur een mail naar  

jveenstra1@wetterskipfryslan.nl of bel 

naar 058 – 292 2222. 

BETROKKEN OVERHEDEN EN 

ORGANISATIES

Provincie Fryslân, Wetterskip 

Fryslân, Rijkswaterstaat, gemeente 

Schiermonnikoog, Natuurmonumenten, 

Vitens, Nationaal Park Schiermonnikoog 

en Vereniging Boerenbelang 

Schiermonnikoog geven gezamenlijk 

vorm aan het proces en de informatie 

over de dijk- en duinversterking. 

Het project is onderdeel van het landelijk 

Hoogwaterbeschermingsprogramma 

(HWBP).

VAN  
CONCEPT VOORKEURS- 
ALTERNATIEF NAAR  
DEFINITIEF ONTWERP 

In deze nieuwsbrief kijken 

we door de ogen van eilandbewoner 

Theo de Vries naar het gepresenteerde concept 

voorkeursalternatief. En samen blikken we vooruit naar de 

komende periode. Wat gaat er gebeuren en wat kun je daarin van ons verwachten? 

nieuwsbrief juli 2024 1eilaun.nl

De afgelopen periode is er samen  

met eilanders, (eilander-) organisaties 

en overheden toegewerkt naar 

het concept voorkeursalternatief 

voor de dijk- en duinversterking. 

Begin juni presenteerden we het 

plan. Ook vertelden we over het 

concept toekomstbeeld en welke 

geïnventariseerde projecten, wensen 

en ideeën we mee kunnen nemen in de 

dijk- en duinversterking en elders. We 

vroegen eilandbewoner Theo de Vries 

wat hij van de plannen vindt. 

‘Ik vind het een goed idee dat we de 

natuurlijke dynamiek willen behouden 

en versterken. De maatregelen die 

worden voorgesteld gaan op sommige 

stukken wel te ver. Neem als voorbeeld de 

stuifdijk. Het is belangrijk dat de natuur 

zelf ook de kans krijgt om het proces op 

te pakken. Ga dan ook niet te ver in de 

maatregelen. Laat de natuur zelf zijn werk 

doen. Ons eiland heeft een uniek aantal 

landschappen in één gebied. Ik wil jullie 

graag meegeven daar voorzichtig mee om 

te gaan, want het is heel kwetsbaar’.  

1EILAUN heeft de wens om de dijk 

buitenwaarts te versterken. Duurzaamheid 

is hierin een belangrijk aspect. De dijk moet 

in de toekomst uitbreidbaar zijn om in te 

kunnen spelen op klimaatveranderingen. 

Dynamisch beheer speelt de hoofdrol in 

het voorkeursalternatief voor de duinen. 

Deze variant van duinbeheer biedt de 

mogelijkheid om natuurherstel hand in 

hand te laten gaan met waterveiligheid. 

We beamen daarin de zorgen van Theo 

en kiezen er voor om de dynamisering in 

kleine stapjes uit te voeren. Zo kunnen we 

onderzoeken of het op Schiermonnikoog 

gaat werken.

BEKIJK HIER DE 

PRESENTATIE VAN DE 

INFORMATIEBIJEENKOMST 

TERUG!   

‘GA NIET TE VER IN DE 
MAATREGELEN’

Eilandbewoner  
Theo de Vries over de 
gepresenteerde plannen
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Het concept voorkeursalternatief 

is op het eiland door jullie positief 

ontvangen. De stuurgroep van 

1EILAUN heeft positief op de plannen 

gereageerd. De komende maanden 

ronden we de verkenningsfase af en 

bereiden we de planuitwerkingsfase, 

die in februari 2025 start, voor. 

Op 12 juni heeft de stuurgroep van 1EILAUN 

positief gereageerd op het concept 

voorkeursalternatief. Rijkswaterstaat heeft 

een aantal aandachtspunten ingebracht. 

Deze punten worden de komende weken 

beoordeeld en waar nodig verwerkt. 

12 juli heeft het Algemeen Bestuur van 

Wetterskip Fryslân Schiermonnikoog 

bezocht. Ze hebben een toelichting 

gekregen op het concept 

voorkeursalternatief en zijn met een 

aantal bewoners in gesprek gegaan over 

de plannen. 

De komende periode ronden we de 

verkenningsfase af en bereiden we de 

planuitwerkingsfase voor. Het is dan 

iets stiller van onze kant. We ronden een 

deel van de MER procedure af en volgen 

een bestuurlijk besluitvormingsproces 

om te komen tot een definitief 

voorkeursalternatief, waarmee we de 

planuitwerkingsfase in kunnen gaan. 

In februari 2025 start de 

planuitwerkingsfase waarin we 

toewerken naar een definitief ontwerp 

voor de dijk en duinen. De plannen die 

er nu liggen onderzoeken we nader op 

basis van vergunbaarheid, haalbaarheid 

en betaalbaarheid. Daarnaast denken 

we met jullie na over de aankleding en 

details, zoals bankjes en dijkopgangen.

Dit doen we in ontwerpateliers en 

tijdens informatiebijeenkomsten, 

inloopspreekuren en 1 op 1 gesprekken. 

Ook bereiden we ons in deze fase voor 

Samen met de eilanders toewerken naar 

een toekomstbestendig Schiermonnikoog. 

Dat is mijn ambitie waar ik samen met u, 

stap voor stap, naar toe zou willen. Uit een 

voorverkenning over de hoogwateropgave 

is gebleken dat er veel opgaven 

samenkomen op Schiermonnikoog, 

uw eiland. De provincie Fryslân is door 

de gemeente Schiermonnikoog en het 

Wetterskip Fryslân in 2022 gevraagd om 

de opgaven op Schiermonnikoog samen te 

brengen. Dit zodat er efficiënter, duurzamer 

en met minder overlast voor de omgeving 

gewerkt kan worden. Om dat voor elkaar 

te krijgen is er in de zomer van 2023 een 

samenwerkingsovereenkomst ondertekend, 

een mooie basis om de opgaven samen op 

te pakken.

Persoonlijk is mijn voorkeur om samen te 

werken en de verbinding met elkaar op 

te zoeken. Die rol wil ik ook invullen als 

voorzitter van de Stuurgroep 1EILAUN. 

“Alleen ga je sneller, maar samen kom 

SAMENWERKEN MET…  

MATTHIJS DE VRIES VAN 
PROVINCIE FRYSLÂN 
Waddengedeputeerde en voorzitter van de 
stuurgroep 1EILAUN

je verder”, wordt er wel eens gezegd. 

Samenwerken is nodig, en nadrukkelijk 

op Schiermonnikoog en ook de 

andere Waddeneilanden omdat veel 

opgaven samenkomen. De komende 

tijd hebben we ook veel werk te doen 

met elkaar. Wetterskip Fryslân heeft 

het voorkeursalternatief voor de dijk- 

en duinversterking klaar en we kijken 

welke opgaven en projecten we hieraan 

kunnen koppelen. Daarnaast heeft  het 

Overlegorgaan Nationaal Park haar 

Ambitieplan gepresenteerd en komen 

de eerste resultaten van het integraal 

waterplan beschikbaar. Veel plannen die 

we de afgelopen maanden met elkaar 

hebben besproken. 

Om uw tijd goed te gebruiken, willen 

we verschillende plannen zoveel 

mogelijk op dezelfde momenten met u 

bespreken. Die afspraak is ook gemaakt 

in de Stuurgroep 1EILAUN. Dat deden 

we door in de eerste week van juni 

gezamenlijke informatiebijeenkomsten en 

fietstocht(en) te organiseren. Tijdens deze 

bijeenkomsten hebben wij u geïnformeerd 

over de samenhang van de verschillende 

plannen op het eiland. Mochten hier 

nog vragen over bestaan, dan wil ik u 

uitnodigen om naar de spreekuren van 

1EILAUN te komen. 

Samen moeten we Schiermonnikoog veilig 

houden. De dijk- en duinversterking is een 

belangrijke (en de meest zichtbare) opgave 

voor Schiermonnikoog, uiteraard met 

respect voor natuur, landbouw en economie. 

Ik vind het belangrijk dat we de kansen die 

we hebben goed benutten. Bijvoorbeeld 

door te kijken welke andere projecten en 

opgaven we hieraan kunnen koppelen, 

én hoe we alles zoveel mogelijk gelijktijdig 

kunnen realiseren. Ik zie koppelkansen voor 

natuurlijke dynamiek in de duinen, het beter 

vasthouden van zoetwater, zorgen voor 

voldoende drinkwater, opgaven in de polder 

én voor verduurzaming van het eiland. Het 

belangrijkste is dat we dit samen doen, en 

stap voor stap met elkaar het eiland klaar 

te maken voor de toekomst. Ik kijk met veel 

plezier uit naar de samenwerking met u als 

eilandbewoners van Schiermonnikoog. Een 

prachtig eiland waar ik u de komende tijd 

hoop te treffen.

Matthijs A.C. de Vries

Gedeputeerde voor Mobiliteit,

Natuur, en Wadden.

Voor de dijk- en duinversterking is een Milieu Effect Rapportage (MER) nodig. De 

eerste stap in het opstellen hiervan is het vaststellen van een Notitie Reikwijdte en 

Detailniveau (NRD). Van 7 juli 2023 tot en met 17 augustus 2023 heeft de concept NRD 

ter inzage gelegen. De Commissie MER heeft op 7 december 2023 haar advies hierover 

uitgebracht. Gedeputeerde Staten van de provincie Fryslân hebben de notitie met 

reactienota onlangs vastgesteld. Je kunt de documenten lezen op 1EILAUN.nl.

op het contracteren van een aannemer 

voor de uitvoering van het werk. Hierover 

willen we ook met jullie in gesprek. Samen 

gaan we op zoek naar mogelijkheden om 

de hinder zoveel mogelijk te beperken. 

Naar verwachting is er medio 2027 een 

definitief ontwerp. 

HOE  
NU VERDER?
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